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Zrozumiec Galacjan 3, czyli jakie 
prawo?

Galacjan rozdzial 3 – jestem 
bardzo podekscytowany, ze 
mozemy przejsc przez ten tekst. 
To jest fundamentalny tekst dla 
wszystkich nas, ktorzy 
poszukujemy, aby odkryc, o czym 
mowi Pawel Apostol, kiedy mowi 
o prawie. W jaki sposob wierzący 
powinni odniesc sie do prawa? I to
jest cos, co wszyscy 
poszukiwalismy przez cale nasze 
zycie w wierze – czy to z pozycji 
tradycyjnego kosciola, czy z 
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pozycji grup mesjanskich oraz 
teraz – kiedy rosniemy i 
dojrzewamy, przychodząc do 
Kaplanstwa Melchizedekowego.
Jak my patrzymy na prawo? To 
jest niesamowicie wazne, bardzo 
wazne. 

I my rozumiemy, ze w tradycyjnym
kosciele i w wielu teologiach 
bylismy po prostu ofiarami – tak, 
bylismy czesto ofiarami tych 
teologii, niektorzy przez cale 
zycie. Niektorzy nawet studiowali 
w seminariach i tam tez stali sie 
ofiarami. Istnieje bowiem 
pozornie stronnicza teologia oraz 
uprzedzenie przeciwko Torze. I 
wiemy o tym wszyscy. Spojrzenie 
powszechnego kosciola na tekst 



Galacjan 3 jest bardzo proste – 
jest zakorzenione - i ostatecznie 
mowi, ze mozesz po prostu 
odrzucic Tore.                               No 
tak, oczywiscie, bo Pawel 
krytykuje Galacjan, ze oni są w 
totalnym bledzie, probując byc 
posluszni zydowskiemu prawu, 
probując dodac prawo do 
zbawienia w Jezusie.                    I 
teraz, kiedy jestes w Chrystusie, 
to prawo nie ma wplywu na twoje 
zycie i zostalo zniesione. Bardzo 
proste, bardzo ugruntowane - i 
teraz idziemy dalej.                             
I wielu z nas stalo sie ofiarami tej 
teologii, wyroslismy na tym. 

Ale teraz – a co z mesjanskimi 
grupami i ich interpretacją 



Galacjan? Wielu z nas jest 
obeznanych – ja szczegolnie – z tą 
drugą stroną. I tam tez są 
kupujący, musimy przyznac, duzo 
kupujących – kupujący wszystko 
to, co zydowskie. Kazda forma 
Tory, w kazdej postaci, tylko Tora,
Tora, Tora… A ich uprzedzenie? 
Oczywiscie skierowane przeciwko 
kosciolowi. I moze stac sie czasem
bardzo trujące - ciągle atakujące 
kosciol.  I ja bylem oskarzany o to i
bylem winny temu takze w 
przeszlosci.                                            
To jest uprzedzenie przeciwko 
kosciolowi. 

I popularny mesjanski pogląd o 
Galacjan 3 jest taki, ze Pawel 
krytykuje bledy Galacjan – 



dlaczego? Bo oni niby dodają 
ustne prawo, ktore jest 
legalistyczną formą Tory oraz 
zydowską Halache do spisanego 
prawa. Zatem tu mamy te 
rozdzielczosc na ustne prawo – 
niedobre – przeciw prawu 
spisanemu – bardzo dobre.             
I to jest typowa mesjanistyczna 
interpretacja. Ale oparta na 
czym?                                               
Coz, po prawie 10-iu latach w 
grupach mesjanskich i wielkich 
poszukiwaniach przychodzisz do 
wniosku, ze wlasciwie jest ona 
oparta na skomplikowanej sieci 
pokreconych i pogietych 
zakretow oraz wielu stron 
mesjanskich komentarzy, 



dodających slowa i frazy, ktore 
wlasciwie nie wystepują w 
zadnym tekscie.                                   
I oni nawet uzywają 
nieistniejących tlumaczen 
aramejskich, aby podeprzec te 
poglądy.           I znowu – to jest 
bardzo stronnicze podejscie do 
tekstu. 

I teraz przychodzimy do tego – 
jaki jest Melchizedekowy 
pogląd? I musimy przyznac, ze tu 
jest takze stronniczy pogląd. Co 
to jest? To jest sklonnosc w 
kierunku wszystkich Przymierzy, 
ktore ustanowil Yahusha w 
Swojej Krwi.                                         
To jest moja sklonnosc, to 
stronniczy pogląd 



Melchizedekowy. To sklonnosc w
kierunku wszystkich Przymierzy, 
ktore ustanowila Krew Yahushy. I 
one muszą miec: propozycje, 
akceptacje, ratyfikacje krwią 
oraz uczte potwierdzającą 
Przymierze.                    I muszą byc
poparte wylącznie tekstem 
biblijnym, wylącznie tekstem 
biblijnym. I do tej stronniczosci ja 
sie przyznaje. Czy to jest 
uprzedzenie? Rowne wagi i miary?
Tak, i uprzedzenie jest takie - do 
bezprawia po jednej stronie, a po 
drugiej stronie to uprzedzenie do 
rabinicznej Tory, ktora 
uniewaznia ratyfikacje 
Przymierza Krwią.                  Takie 



jest uprzedzenie w te strone i 
powinno byc. 

Widzicie, Melchizedekowy 
pogląd na Galacjan 3 to polemika 
- adresująca rozdzielczosc Ksiegi 
Prawa oraz Ksiegi Przymierza. I 
jest to bardzo zwiezle, jesli 
spojrzysz w ten sposob. I musisz 
przyznac, ze z tymi wszystkimi 
trzema poglądami jest 
uprzedzenie i jest stronniczosc. 
Jestem szczery. Ale wierze, w 
calkowitej uczciwosci, ze musimy 
byc stronniczy i szukac jedynie 
Przymierza ratyfikowanego 
Krwią Yahushy.             I twoja 
stronniczosc jest przeciwko 
bezprawiu, a takze przeciwko 
rabinicznej interpretacji Tory, 



ktora omija Przymierze. I to jest 
wąska droga oraz prawda 
sprawiedliwosci. 

Tak, to jest wąska droga, bo my 
rozumiemy, ze w Ksiedze Wyjscia
19 Ksiega Przymierza zostala 
zaakceptowana przez co? Wiare. 
Wiara – to jest punkt początkowy.
“Wszystko, co YHWH powiedzial – 
my uczynimy!” I potem wiara 
zostala zlamana zlotym cielcem w 
Ksiedze Wyjscia 32. I kiedy to sie 
stalo, to YHWH zamierzal 
zniszczyc caly narod, z wyjątkiem 
Mojzesza Mediatora, ktory 
przyszedl i prosil YHWH, aby 
zachowal ich zycie.  I wtedy YHWH
narzucil nieuzgodnioną Ksiege 
Prawa – jako wychowawce – aby 



trzymac Izrael pod strazą, az do 
czasu reformacji, kiedy przyjdzie 
Potomek i zaplaci pozycje kary 
smierci przez ratyfikacje Krwią – 
wypelniając w ten sposob 
Przymierze z rozcietymi polaciami
– gdzie YHWH przeszedl miedzy 
tymi polaciami, jako plonący ogien
i pochodnia. I w ten sposob 
przyprowadzil nas z powrotem do
Przymierza dzieki Krwi Baranka. 

To naprawde nie jest 
skomplikowane i jest poparte 
jedynie przez Pismo. Ale to 
zmiana paradygmatu. I to 
naprawde wąska droga. Efezjan 2
– Przymierze Obietnicy, gdzie 
kiedys bylismy obcymi, a teraz 
przywroceni do Przymierza, przez 



ratyfikacje Krwią Yahushy.               
“O głupi Galaci! Któż was omamił, 
abyście nie byli posłuszni prawdzie,
was, przed których oczami został 
wymalowany Yahusha Mesjasz i 
wśród których został 
ukrzyżowany?”                                      
Zatem Mesjasz wyraznie 
ustanawia granice, czyz nie? A te 
granice to?                                      
Mamy tutaj: w oparciu o 
ratyfikacje Jego Krwią, co mialo 
miejsce podczas Jego 
ukrzyzowania. I my powinnismy 
byc swiadkami tego posrod 
spolecznosci.                                Bo 
On jest posrod nas. To jest 
swiadectwo, ktore my wszyscy 
powinnismy miec.                    “Tego



tylko chciałbym się od was 
dowiedzieć: Czy przez uczynki 
prawa otrzymaliście Ducha…” – 
czy tak? Czy wy otrzymaliscie 
Ducha przez uczynki prawa?            
“…czy przez słuchanie wiary?”- 
czyli przez wiare? 

I teraz masz polączenie do 
punktu początkowego. Bo 
gdziekolwiek pojdziemy, to musi 
byc punkt początkowy. I ten 
punkt początkowy w naszym zyciu
to nic z tego, co ty zrobiles, czy ja 
zrobilem. I to jest przyczyna, 
dlaczego wybralem Yahushe w 
moim zyciu. Bo wiedzialem - kiedy
zacząlem szukac - ze jesli jest Bog,
to ja chce wiedziec, co On zrobi ze
mną i jak. Bo ja wiem, jak ja zylem,



wiem, co zrobilem, i wiem, jak 
chore i pokrecone bylo moje 
serce. I wiedzialem, ze wszystkie 
religie, w ktore wejrzalem, to 
byloby – ja, ktory probuje cos 
zrobic: probowalem medytowac, 
probowalem indianskich 
szalasow, probowalem ubierac sie
w jakies stroje, czytac religijne 
teksty.                 I wszystko bylo o 
mnie i o tym, co ja robie. I ja wiem,
co ja zrobilem. Zatem to nie 
wydawalo sie dobrym 
rozwiązaniem dla mnie. Bo ja 
ciągle bylem ze mną. 

A ja musialem umrzec, musialem, 
na pewno. Wiedzialem to, nie 
oszukiwalem sam siebie, nawet 
jako zgubiony poganin. Bo jesli 



tam byl Elohim to On musial 
poradzic sobie z tym, co ja 
zrobilem, bo moje zycie bylo 
chore i pokrecone. I te wszystkie 
religie dotyczyly mnie i tego, co ja 
mam zrobic. I wtedy, kiedy 
zobaczylem wiare, przychodzącą 
z zewnątrz, ktora regeneruje 
czlowieka wewnątrz oraz krew 
jako pokrycie – to mialo sens dla 
mnie. Bo taka jest nowina 
ewangelii. I początkowym 
punktem mojego zycia nie byly 
zadne uczynki prawa, ale bylo to 
“pistis” po grecku “wiara”. 
Musialem przyjsc pod gore Synaj i 
powiedziec: Wszystko, co mowisz, 
ja zrobie! Dzieki ratyfikacji Krwią, 
ktorą dales przez Syna.                       



I tak sie zaczelo moje zycie. I tutaj 
mamy to samo. 

“Tak głupi jesteście? Rozpoczęliście
duchem, a teraz kończycie ciałem?”
I wiecie co, 10 lat temu, w grupie 
mesjanskiej, widzialem i czulem 
ciezkosc tego. To jest ciezkie, to 
ciezki, religijny duch. I to nie bylo 
to, co mnie pociągnelo.                     
Pociągnelo mnie: Jesli mnie 
kochasz to zachowuj moje 
przykazania. To milosc mnie 
pociągnela.                                            
Bo On mnie wykupil i tak, jak ta 
kobieta, co ocierala stopy 
Yahushy lzami – to ja.                      
Bo ile grzeszyles, Matthew, tyle 
masz wybaczone. I dlatego ja 
chcialem tego mycia i wiedzialem, 



ze obmycie w Slowie uswieca 
mnie i – Jesli mnie kochasz to 
zachowuj przykazania. To 
pociągnelo mnie do Tory – to 
wlasnie. 

Ale potem zacząlem widziec te 
ciezkosc. I po 2-ch czy 3-ech latach
pamietam, jak ktos przyszedl i 
spiewal - tylko spiewal, 
wypelniony Duchem Swietym… A 
ja po prostu plakalem. Bo nie 
doswiadczylem Ducha Swietego 
przez pare lat. Bo ten ciezki 
religijny duch i osąd… Ja 
myslalem, ze bedziemy po prostu 
wypelniac przykazania… Ilu z nas 
stracilo wtedy droge? Z powodu 
szukania sprawiedliwosci, ale 
popatrzcie, co tu jest napisane: 



“Rozpoczęliście duchem, a teraz
kończycie ciałem?” Widzicie, to 
nie byla Ksiega Prawa, czyli 
uczynki prawa, ktore przyniosly 
Ducha Swietego. Nigdy. 
Dlaczego? Pawel mowi co? Prawo 
– co znaczy Ksiega Prawa – nie 
jest z wiary, co nie? Prawo nie 
jest z wiary. I faktycznie Ksiega 
Prawa przyszla, bo oni zlamali 
wiare.                                        Zatem 
prawo nie jest z wiary. Prawo nie 
jest z wiary. 

To wiara “pistis”, ktora przyszla 
przez sluchanie nowiny Yahushy, 
Jego Krwi oraz ustanowienie 
Przymierza – przez wiare – tak, 
jak Abraham. I to wiąze nas z 
powrotem do Abrahama. I to 



przynosi Ducha Swietego. “Tak 
głupi jesteście?” Ze odejdziecie 
teraz od Przymierza i pojdziecie 
sie obrzezac? I pojdziecie za 
Ksiegą Prawa? Za uczynkami 
prawa? Za Halachą i chybioną 
interpretacją spoleczenstwa 
zydowskiego? Czy to zamierzacie 
zrobic? O to pyta Pawel.                    
Popatrzcie na werset 4: “Tak 
wiele cierpieliście na próżno, jeśli 
rzeczywiście na próżno? Ten więc, 
który udziela wam Ducha i czyni 
cuda wśród was, czyni to przez 
uczynki prawa (czyli przez Ksiege 
Prawa) czy przez słuchanie wiary?”

Moja szalona historia – to byla 
niedziela, siedzialem na polu, z 
oryginalnym amerykanskim 



fletem oraz oryginalnym 
amerykanskim bebnem, ze 
skrzyzowanymi nogami, probując 
polączyc sie z Bogiem. I przyszedl 
ten starszy czlowiek i zapytal: Jak 
to dziala dla ciebie? I spojrzalem 
na niego i powiedzialem: Jestem 
sfrustrowany. Nie rozumiem, 
probuje medytowac, probuje robic 
to, probuje znalezc Boga i moj 
umysl jest wszedzie. A co ty robisz 
dzisiaj? I wiecie, co mi powiedzial? 
Ide na sniadanie z Billem, a potem
ide spedzic czas z Jezusem. 
Chcesz isc? I popatrzylem na 
niego: Idziesz robic co? To jest to, 
co on powiedzial: Ide na sniadanie 
z Billem (Bill to byl jego 
przyjaciel), a potem idziemy 



spedzic czas z Jezusem. Idziesz z 
nami? I ja bylem tak bezsilny i 
mowie: Tak, to oczywiscie jakos 
nie dziala dla mnie… I skonczylem 
idąc do kosciola. Nie bylem tam 
nigdy. I pastor mowil cos i nie 
mysle, ze sluchalem tego. 

I nagle on powiedzial: Czy ktos z 
was – i wiecie, znalismy Go wtedy 
jako Jezus – czy ktos chcialby 
przyjąc Yahushe jako swego 
Pana i Zbawiciela? I przez wiare 
uslyszalem Jego glos. I moje serce
doslownie zaczelo walic w mojej 
piersi. To bylo doslownie cos 
takiego: TY. I stanalem prosto – i 
znacie mnie – TAK. I poczulem 
Ducha Swietego, jak mnie uderzyl 
w piers i przemienil wlasnie tam. 



Poszedlem do domu i mowie: 
Tamra, wlasnie przyjąlem Yahushe 
jako mojego Pana i Zbawiciela! I 
oczywiscie nazywalem Go 
Jezusem wtedy. I wiecie, co 
zrobila moja zona? Ona spojrzala 
na mnie i zrobila tak…Dala mi 
takie wykrecenie oczu, jak nigdy. 
Bo ten facet mial byc mnichem, 
buddystą, oryginalnym 
Amerykaninem w szalasie z fajką, 
z tabbaco i yin-yang, z bebnem i 
fletem i inne szalone rzeczy. A 
teraz Jezus. 

Ale moj punkt jest taki – spojrzcie:
“…udziela wam Ducha i czyni cuda
wśród was…”                I jak to robi? 
Przez słuchanie i wiare. To jest 
moje swiadectwo. I tak, 



zblądzilem tu i tam. Ale kiedy 
przyszedlem do prawa, do Tory, 
to bylo to oparte na punkcie 
początkowym, ktory zawsze 
bedzie przez sluchanie i przez 
wiare. I tak, poszedlem w lewo, 
poszedlem w prawo, bo 
probowalem znalezc swoją droge 
z poganstwa, z odizolowania w 
narodach oraz pokoleniowej 
niesprawiedliwosci. I zrobilem 
mnostwo bledow, ale rozumiem, 
ze tak sie stalo, bo mam teraz 
gory doswiadczen.                              
I tak – przez sluchanie i przez 
wiare. Nie przez uczynki prawa. I 
teraz, w mojej dojrzalosci, 
poszukuje Tory, ale poszukuje jej 
przez sluchanie i przez wiare – 



czyli przez Przymierze, bo 
wracam pod Synaj. I to jest Tora 
Ksiegi Przymierza.                             
To nie jest Ksiega Prawa, czyli 
uczynki prawa, gdzie nie ma wiary.
Prawo nie jest z wiary. Ksiega 
Prawa jest pelna przeklenstw, 
gdyz byla narzucona na ciebie, bo 
zlamales wiare. 

Niewiernosc – dlatego przyszla 
Ksiega Prawa.                                      
Przez sluchanie i wiare przyjąlem
ratyfikacje Krwią Yahushy i ty 
tez. I to przyprowadza nas 
bezpiecznie do Tory Przymierza. 
I moze zajmie ci 20-30 lat, aby 
dojsc tam. I moze pojdziesz tu, 
pojdziesz tam, i moze w pelni 
zakopiesz sie w ruchach 



mesjanskich i staniesz sie 
religijnym faryzeuszem, ale wiesz 
co? Jesli miales początkowy punkt
wiary ze sluchania – to On 
zabierze cie do Tory Przymierza – 
Hebrajczykow 8:6.                            
Nowe Przymierze jest nadane 
jako Tora Przymierza, ale nie jako
Ksiega Prawa.                         To jest 
Tora Przymierza, bo musi 
podlączyc nas do Synaju i Ksiegi 
Wyjscia 19.                        Bo to 
zawsze chodzilo o sluchanie, 
zawsze chodzilo o wiare. I to 
przynosi Ducha Swietego oraz 
znaki, uzdrowienia i cuda wsrod 
was. 

I to sie nigdy nie stanie, nie moze 
sie stac przez zachowywanie 



Ksiegi Prawa. I jesli robisz tak, to 
czujesz te ciezkosc, prawda? 
Kiedy jestes w grupach 
mesjanskich to wiesz, ze jestes 
tam, bo szukasz Prawdy i masz 
dosc choinki, dosc poganstwa, 
dosc tego bezsensu i hipokryzji. 
Ale jestes jak: Dlaczego jest tak 
ciezko tutaj? Ta opresja, te 
osądzanie, dlaczego? Powinnismy 
przeciez byc zapalonymi 
wierzącymi, z Duchem Swietym, 
ktory czyni znaki i uzdrowienia. A 
tu jest jak – dlaczego jest tak 
ciezko?                          Bo ciągle 
jestes poza Przymierzem. I po 
prostu podązasz na Halachą, czyli 
regulami spolecznosci, ktora 
ciagle przylega do uczynkow 



prawa, czyli do Ksiegi Prawa. Nie 
rozumiesz w pelni 
odkupienczego dziela Yahushy. 
Taki jest problem. To sie nie 
stanie przez wypelnianie Ksiegi 
Prawa. 

Werset 6: “Tak jak Abraham 
uwierzył YHWH i zostało mu to 
poczytane za (zadaka) 
sprawiedliwość.” I teraz mamy 
Pawla mowiącego o Abrahamie. I 
to pociąga za sobą jakis rodzaj 
nauczania Pawla o Abrahamie i 
tym samym jakis rodzaj 
zaangazowania z Torą oraz 
Przymierzami Obietnicy, czyz 
nie?                                                           
I jakze tradycyjny kosciol 
przeskakuje sobie przez to. A 



Pawel nawiązuje tu do Abrahama i
tym samym nawiązuje z 
powrotem do Tory. Nie mozesz 
zaprzeczyc, ze werset 6 jest 
polączeniem do Tory. Ale jakim 
polączeniem do Tory? To nie jest 
przyciągnieciem bezprawia i niech
nigdy nie bedzie. Werset 7: 
“Wiedzcie zatem, że ci, którzy są z 
wiary, ci są synami Abrahama.” I 
tym powinnismy byc. 

Ja nie powinienem byc synem 
rabinow. Nie powinienem byc 
synem Lewitow. Nie powinienem 
byc synem Judy, czy synem Gada, 
czy ktoregokolwiek plemienia, 
ktore ma wyzszą pozycje w tym 
miesiącu. To rasowa wyzszosc 
jednego plemienia nad drugim. 



Nie, ja powinienem byc synem 
Abrahama. “A Pismo (werset 8) 
… przewidziało, że Bóg z wiary 
będzie usprawiedliwiał pogan…” 
To wlasnie zrobil On w moim 
zyciu.                      To wlasnie zrobil 
On w twoim zyciu. On 
usprawiedliwil jakiegos 
angielskiego poganina z 
pokoleniową grzesznoscią – przez
wiare. Budda nie mogl tego 
zrobic dla mnie, bo Budda 
zostawil swoją zone - porzucil 
swoją zone, porzucil swoje dzieci, 
by szukac oswiecenia. I on gnije, a 
jego kosci przemienily sie w 
popiol - jest w grobie. To bylo 
oswiecenie. W jaki sposob Budda 
moze mi pomoc? – zapytal 23-



letni Matthew.                  Budda 
jest martwy. I co to za przyklad, 
ten czlowiek, ktory porzucil swoją 
zone i dzieci? Aby szukac Boga? 
Budda-budda-dyng-dyng. Nie ma 
mowy, co nie? Co ja myslalem 
wtedy? … – nie bylem wtedy zbyt 
bystry oczywiscie. Zawsze moge 
polegac na bracie Glynn, ze 
totalnie chwyta moje poczucie 
humoru. Dziekuje, to jedyna 
osoba w zgromadzeniu. Chwala 
YHWH. Bo Glynn jest na pol 
szalony. 

I werset 8: “A Pismo, które 
przewidziało, że Bóg z wiary 
będzie usprawiedliwiał pogan, 
wcześniej ogłosiło ewangelię 
Abrahamowi: W tobie będą 



błogosławione wszystkie narody 
(wszystkie narody). Tak więc ci, 
którzy są z wiary, dostępują 
błogosławieństwa wraz z 
wierzącym Abrahamem.” I to jest 
definicja ewangelii – jest 
zacytowana.                           Co on 
tu cytuje? Definiując ewangelie on
cytuje Ksiege Rodzaju 12:3. 
Ewangelia jest osadzona w 
Abrahamie. Jak moglismy to 
pominąc? W seminariach… 
Ewangelia – kosciola 
chrzescijanskiego – ewangelia 
jest osadzona w Abrahamie – 
przed kaplanstwem lewickim, 
przed Ksiegą Prawa. To jest 
ewangelia.                                             



Ewangelia jest osadzona w 
Ksiedze Rodzaju 12:3. 

I pozniej widzimy pochodnie i 
rozciete zwierzeta w Ksiedze 
Rodzaju 15 – i to lączy sie z 
Melchizedekowym Przymierzem
Obietnicy, ktore przynosi co? 
Blogoslawienstwo – bo to wlasnie
przynosi ewangelia – 
blogoslawienstwo dla narodow. 
Jesli nie przynosi 
blogoslawienstwa dla narodow to
nie jest to ewangelia. Jesli 
izolujesz siebie i stajesz sie jakims 
wyizolowanym zydowskim lub 
rabinicznym tworem - to czy to 
jest blogoslawienstwo dla 
narodow? Dlatego nie moze to 
byc ewangelią. I co zobaczylem w 



grupach mesjanskich po 10-iu 
latach to izolacja. My 
odizolowalismy sie od kosciola 
chrzescijanskiego - nienawidząc 
ich i osądzając ich – a przeciez 
wszyscy przyszlismy stamtąd, 
wiekszosc z nas. Ten sarkazm…I 
wliczam sam siebie w to – 
najbardziej sarkastyczny ze 
wszystkich. 

Jakie owoce to przynosi? Czy to 
przyprowadzilo kogokolwiek? Nie.
Zatem, w jaki sposob moze to byc 
ewangelią? Bo Ksiega Prawa to 
nie ewangelia. Bo ona nie jest z 
wiary – prawo nie jest z wiary.      
Musimy zapraszac ludzi do 
ustanowionego Przymierza 
Krwi, ktore zawsze bylo oparte na



wierze, a nie na uczynkach Ksiegi 
Prawa - ktora zawsze sprowadza 
sie do spolecznosci Halacha i ich 
interpretacji Ksiegi Prawa, i ich 
spolecznosciowej interpretacji, i 
zawsze pomija: propozycje, 
akceptacje, ratyfikacje krwią oraz 
uczte potwierdzającą Przymierze. 
Zapomnielismy przyklad 
Abrahama. 

Jesli nie mozesz zrozumiec 
pochodzenia ewangelii sprzed 
Nowego Testamentu, to jest 
obawa, ze prawdopodobnie 
zastosujesz wartosci osądzające, 
jesli chodzi o ewangelie, ktore nie 
są dobre i totalnie oderwane od 
objawienia YHWH o Przymierzu 
Melchizedekowym, ktore zawsze



zamyka sie w Ksiedze 
Przymierza. Bo taka jest 
ewangelia, taka jest ewangelia, 
ktora byla dana Abrahamowi – do 
ktorej on wkroczyl z greckim 
“pistis”, czyli “wiara” – hebrajskie
“emunah”. 

Popatrzcie na werset 10: “Na 
wszystkich bowiem, którzy są z 
uczynków prawa, ciąży 
przekleństwo, bo jest napisane: 
Przeklęty każdy, kto nie wytrwa w 
wypełnianiu wszystkiego, co jest 
napisane w Księdze Prawa.”              
Czy ja jestem szalony, kiedy robie 
polączenie miedzy uczynkami 
prawa, przeklenstwami oraz 
Ksiegą Prawa? Bo to wszystko jest
tutaj, w tym wersecie – ktory jest 



pomijany nie tylko przez 
tradycyjny kosciol, ale takze przez
grupy mesjanskie i grupy korzeni 
hebrajskich. I mamy tu wyraznie, 
ze jesli podązasz za uczynkami 
prawa to jestes pod 
przeklenstwem – bo “Przeklęty 
każdy, kto nie wytrwa w 
wypełnianiu wszystkiego, co jest 
napisane w Księdze Prawa.”

Bo mowimy tu o “pistis” - o 
wiernosci, o wierze - a Ksiega 
Prawa to niewiernosc, dlatego 
przynosi przeklenstwa. Musimy 
zauwazyc, ze uczynki prawa oraz 
blogoslawienstwa Abrahama, 
ktore wynikaly z Przymierza 
Obietnicy – one są 
przeciwienstwem. One sobie 



zaprzeczają. One nie są i nigdy nie
bedą tym samym. Ale Przymierze 
Sprawiedliwosci – z drugiej strony
– nigdy nie przychodzi z 
oczyszczającym i kontrolującym 
prawem ofiar zwierzecych oraz 
wymogow, ktore byly nadane 
tylko po to, aby anulowac 
bezposrednią wine – gdyz oni 
zlamali Przymierze zlotym 
cielcem. Widzicie, kontekst 
wersetu 10 identyfikuje tutaj, co 
to są uczynki prawa, a 
komentatorzy potykają sie na tym
przez tysiące lat. 

Uczynki prawa to spolecznosc 
Halacha, podlączonej do Ksiegi 
Prawa, ktora identyfikuje cie - czy 
jestes w spolecznosci, czy jestes 



poza spolecznoscią. I jak mowilem
wiele razy, ze nawet niektore 
Pisma z Qumran potwierdzają 
kopiami Ksiegi Prawa, pokazując, 
ze tak wlasnie spoleczenstwo 
interpretowalo to – ze albo jestes 
wewnątrz spolecznosci albo poza 
– w oparciu o ich interpretacje, 
czy Halache i Ksiege Prawa. Zatem
spojrzenie Pawla, kiedy patrzymy 
na werset 10 jest takie, ze ci, 
ktorzy podązają za uczynkami 
prawa – czyli Ksiegą Prawa – 
naruszają tak naprawde Tore, 
ktorą chcą zachowywac.                    
I z tego wlasnie zdalem sobie 
sprawe po 10-iu latach w grupach 
mesjanskich, ze ja naruszalem 
Tore, ktorą chcialem zachowywac,



bo zapomnialem o najwazniejszej 
nauce Tory – czyli co? Byc 
blogoslawienstwem dla 
wszystkich narodow, aby one 
byly blogoslawione w tobie – 
Ksiega Rodzaju 12:3. 

I stalem sie odizolowancem. 
Mialem swoją malą grupe Tory 
tutaj. I nasza Tora – o, my 
jestesmy lepsi niz tamta grupa. I 
ojej, a ten tradycyjny kosciol? – po
prostu zgubieni, co za poganie, co
nie? Dobrze? Nie, zle. To bylo 
wyekskludowanie i 
odizolowanie.                            I to 
bylo niby zachowywanie Tory, ale 
nie tak naprawde, bo co? Bo 
gwalciles najwazniejsze 
przykazanie Tory, czyli ewangelie 



- aby byc blogoslawienstwem dla
narodow. Jak mozesz to robic, 
kiedy zachowujesz sie w ten 
sposob? Widzicie, to 
blogoslawienstwo moze byc 
anulowane poprzez wplyw 
Halachy Ksiegi Prawa – tak mowi 
Pawel. Bo to powoduje co? 
Prowadzi do przeklenstw YHWH –
mozesz byc przeklety przez 
YHWH, bo zignorowales Jego 
nakaz, aby byc 
blogoslawienstwem dla 
narodow. Nie wziąles pod uwage 
wiary, aby wprowadzic ją do 
spolecznosci w Swietle 
ratyfikacji Krwią Yahushy. 

Bo tu zawsze bedzie chodzilo o 
Krew Yahushy dla mnie. Zawsze –



ja zawsze pojde z powrotem do 
punktu początkowego mojego 
zycia, kiedy siedzialem na tym 
polu, z moim bongo i fletem - bez 
wiary. I początkowy punkt to 
bedzie zawsze: “uslyszec i 
uwierzyc”. I moze poblądze tu i 
tam, ale zawsze pojde z 
powrotem do czego?                    
Mojej pierwszej milosci, mojej 
pierwszej milosci. 

Podązanie za uczynkami prawa, 
czyli za Ksiegą Prawa i bycie pod 
ich wplywem - jak ja wtedy oraz 
mesjanskie grupy dzisiaj – 
prowadzi do wykluczenia – bo 
narody są wykluczone, a to jest 
sprzeczne z obietnicą, zatem, co 
to za ewangelia? I jesli tak robisz, 



to skonczysz przeklety – czując te 
ciezar, ktoremu nawet nasi 
ojcowie nie dawali rady. Dlaczego 
wlozylbys na nich takie brzemie, 
ktorego nawet nasi ojcowie nie 
mogli udzwignąc? Prawda? 
Skonczyli pod przeklenstwem, bo 
Ksiega Prawa jest sekciarską 
Torą. A sekciarska Tora nie jest z 
wiary. Ona narusza i ignoruje 
obietnice YHWH.                       A 
YHWH chce blogoslawic ziemie. 
On chce blogoslawic narody. 

Czy wierzysz, czy ty naprawde 
wierzysz, ze narody chcą sie 
ubierac w zydowskie stroje? Czy 
ty wierzysz, ze wszystkie narody 
chcą swietowac Hanuke, czy chcą 
swietowac Purim? Ze bedą chciec 



przebierac sie za ludzi z lasu i 
zakladac te dziwne rzeczy na 
glowe? Tak, narody polecą na to 
od razu. To szalone, kto by tego 
chcial? Ty i ja – moze bylismy tam 
przez chwile, ale wiecie co? Nie, 
nie, nie bierzemy tego. To jest 
sekciarska Tora, w twojej 
malutkiej grupie, prawda? Moja 
zona peka ze smiechu, bo ona wie,
ze to prawda. Widzielismy to 
wszystko. Totalnie, totalnie, 
wiecie…Mozesz byc w naszej 
grupie, jesli twoja broda siega do 
pepka, a twoja czapka ma Yod-
Hey-Wow-Hey z przodu. Ale nie 
mozesz byc u nas, jesli masz takie 
szwy, albo zrobioną na szydelku. 
Przejezyczylem sie, sorry…



Lepiej przejde do nastepnego 
wersetu… To prawo wiary albo 
prawo uczynkow, czyli niewiary i 
oni powinni dostac kopniaka 
prosto w te szwy. Popatrzmy na 
Rzymian 23:7 – i nie znajdziemy 
tam takich slow. “Gdzież więc jest 
powód do chluby? Został 
wykluczony. Przez jakie prawo? 
Uczynków (nomos ergon)? Nie, 
przez (nomos pistis) prawo wiary.”
Mamy tu dwa rozne zwroty, dwa 
rozne zwroty.                                        
Popatrzcie na Rzymian 3:28: “Tak 
więc twierdzimy, że człowiek 
zostaje usprawiedliwiony przez 
wiarę, bez uczynków prawa.”           
Rzymian 3:31: “Czy więc obalamy 
prawo przez wiarę? Niech YHWH 



broni! Przeciwnie, utwierdzamy 
prawo.” Widzicie, to jest bardzo 
wymowne, nie mozemy tego 
przeskoczyc. Pawel identyfikuje 
cos dla nas – oba: prawo 
uczynkow, ktore jest teraz w 
sprzecznosci do prawa wiary. 
Mamy dwa rozne prawa i one są 
w sprzecznosci, w walce jedno z 
drugim. 

Jest prawo uczynkow i jest 
prawo wiary. Jeszcze jedna 
wojna, ktorą musimy zwalczyc.  I 
to są dwa rozne slowa, dwie rozne
frazy w wypowiedzi Pawla – 
“nomos ergon”, czyli uczynki 
prawa, czyli Ksiega Prawa – 
przeciwko “nomos pistis”, czyli 
uczynki wiary, czyli Ksiega 



Przymierza.                                          
Fraza “prawo wiary” pokazuje 
slusznosc, aby rozroznic prawo, 
ktore pochodzi z wiary. 
“Wszystko, co YHWH powiedzial – 
my uczynimy” – Ksiega Przymierza 
z Ksiegi Wyjscia 19. To jest tu, to 
jest tu, w wypowiedzi Pawla. 
Zatem, są niepoządane uczynki 
prawa. Ale nie ma tam sugestii, ze
nie bedzie zadnego prawa, 
prawda? Nie ma czegos takiego. 
Greckie slowo tutaj to “pistis” i 
moze byc przetlumaczone jako 
“wiernosc”. Bo jesli jestes w 
wierze, to jestes wierny. W 
malzenstwie masz zwiazek 
wiernosci. I tak naprawde zabiera 



nas to z powrotem do 
malzenstwa i Przymierza. 

Zatem, w rzeczywistosci mamy 
rozdzielone prawo, ktore 
definiuje wiare, czyli wiernosc, 
czyli czyny, ktore są w 
sprzecznosci z uczynkami prawa, 
ktorą jest Ksiega Prawa.  I to jest 
“wiara” w znaczeniu aktywnosci, 
przeciwko prawu nakazow. I to 
jest inaczej zdefiniowane prawo - 
prawo odpowiedzialnej wiary - i to
jest Przymierze Wiary, Prawo 
Przymierza. I mamy tu “nomos 
ergon”, czyli Ksiega Prawa, 
przeciwko “nomos pistis”, czyli 
Ksiega Przymierza. Wiara 
przeciwko uczynkom prawa. Gdzie



jest teraz twoja Tora? Musisz ją 
wlasciwie podzielic. 

Prawo – nomos ergon – Ksiega 
Prawa – to bylo odkupiające 
nakazowe prawo, początkowo, 
przed Mesjaszem. I umieszczone 
bylo nie po to, aby sprzeciwic sie 
Przymierzu, czyli prawu 
Przymierza, ale aby przywrocic je
do wlasciwej pozycji.              Bo oni
byli w obawie przed sądem i mieli 
byc totalnie zniszczeni. Ale Ksiega
Prawa miala przywrocic ich do 
wlaciwej pozycji – bo oni zlamali 
Prawo Wiernosci Przymierza – to 
prawo wiary, czyli “nomos pistis” -
to Melchizedekowe Przymierze 
Wiernosci. 



Popatrzcie na werset 11: “A że 
przez prawo nikt nie jest 
usprawiedliwiony przed YHWH, 
jest oczywiste, bo: Sprawiedliwy 
(zadik) będzie żył (punkt 
początkowy) z wiary.”                 
Ksiega Prawa nie moze oglosic cie
jako sprawiedliwego, bo jedynym 
celem Ksiegi Prawa bylo nadanie 
jej, aby zachowac Izrael przed 
smiercią, bo oni byli bandą 
niewiernych - niewiernosc do 
Przymierza. I dlatego Pawel mowi,
ze prawo nie jest z wiary. A 
kosciol zinterpretowal to jako 
bezprawie.                                             
A my rozumiemy, ze Ksiega 
Prawa nie jest z wiary – ona byla 
narzucona, bo oni byli niewierni 



Ksiedze Przymierza. Masz tutaj 
dwa rozne prawa, ktore są w 
sprzecznosci, walcząc ze sobą – az
przyszedl Krol i wylal Swoją 
Krew i pojednal cie z powrotem 
do Przymierza. 

Tyle ludzi probuje zachowywac 
przykazania Ksiegi Prawa przez 
uczenie sie ich na pamiec, zamiast 
wejsc pod Ksiege Przymierza 
przez wiare oraz sluchanie. 
Wiara, ktora zawsze jest 
zachowywaniem przykazan z 
radosci – to jest lekkie i sklania 
nas, aby pojsc poza Slowo YHWH. 
My wychodzimy poza Slowo 
YHWH, nie mozemy byc tylko z 
tym czarnym tekstem. Musimy 
byc w bialym – co ma miejsce 



pomiedzy wersetami, bo tam 
mieszka Duch Swiety. To jest ten 
bialy ogien, ktory wierzący 
powinni czytac.            Kiedy 
czytam Slowo, to ja szukam tego 
bialego ognia. I tak, ja czytam 
czarny tekst, ale to jest bialy 
ogien, ktory zmienia moje zycie. 
Musimy wyjsc poza Slowo YHWH, 
bo YHWH w bialym ogniu – to 
jest, gdzie On nas przyciąga do 
Siebie. 

I to jest, gdzie stajemy sie 
blogoslawienstwem dla 
narodow. I moge byc 
blogoslawienstwem dla narodow, 
kiedy jestem odciągniety od 
moich grzesznych poządliwosci, 
pociągniety do YHWH, a to sie 



dzieje przez Ducha Swietego, 
nigdy przez moj intelekt, logike i 
rozum – bo one zawiodą. Bo one 
nie są z wiary. To i to jest wiarą. 
Werset 12: “Prawo zaś nie jest z 
wiary, lecz: Człowiek, który je 
wypełnia, przez nie będzie żył.”        
Teraz, Avi Ben Mordechai w 
swoim komentarzu do Galacjan – 
i to jest tak inspirujące dla mnie – 
w swoim komentarzu do Galacjan
on uzywa Ksiegi Wyjscia 19:4, ze 
wszystkich wersetow biblijnych – 
On uzywa Ksiegi Wyjscia 19:4, 
czyli tekstu Ksiegi Przymierza, 
jako tekstu dowodowego, ze 
prawo jest z wiary. Ale jest 
napisane, ze prawo nie jest z 
wiary. Ale Avi mowi: Patrz, prawo 



jest z wiary. I on zabiera nas z 
powrotem do Ksiegi Wyjscia 
19:4, aby pokazac, ze prawo jest z 
wiary. 

Ale to jest Ksiega Przymierza. 
Zatem faktycznie, mimo, ze na 
tym poprzestal, to pokazuje, ze 
oni są prawie tam. Bo tak, Ksiega 
Przymierza jest z wiary. Ale 
Ksiega Prawa, czyli reszta nie 
jest z wiary. Ale oni nie mogą 
zobaczyc tego polączenia, bo ich 
rozdzielczosc to prawo ustne i 
prawo spisane. Podczas kiedy my 
rozumiemy, ze to jest Ksiega 
Prawa – ktora nie jest z wiary, i 
potem - idąc do tego samego 
tekstu, co Avi poszedl, bo jest 
oczywisty – to Ksiega Przymierza



i tak, Avi – ona jest z wiary.             
To bardzo inspirujące dla mnie, bo
widze, ze oni szeregują to, choc 
jeszcze nie lączą. Ale oni uzywają 
tekstu Przymierza na poparcie 
tezy. A ta ich teza, ta 
rozdzielczosc, ktorej uzywają - na 
prawo pisane i ustne - to zla 
rozdzielczosc.                                       
Bo to Ksiega Prawa i Ksiega 
Przymierza. I dlatego Avi uzyl 
tekstu Przymierza na poparcie 
tezy, prawda? To niesamowite, 
inspirujące dla mnie, kiedy to 
widze, mimo, ze oni nie widzą 
calego obrazu. Inspirujące. 

My wiemy, ze Ksiega Prawa byla 
narzucona bez zadnej akceptacji
wiary – bedziesz zyl, bo bedziesz 



robil to, co bylo w niej zapisane. 
Przekroczysz? Umierasz. A 
blogoslawienstwem jest to, ze 
zyjesz, tak? Przeklenstwo – nie 
przestrzegasz – umierasz. To 
wszystko, co Ksiega Prawa ma dla 
ciebie.                                                      
Teraz, David Stern w jego 
Kompletnej Biblii Zydowskiej po 
prostu zagral, fabrykując werset 
12. Nie wiem, czy ktos ma te 
wersje Biblii? Masz? Mozesz 
przeczytac werset 12? Galacjan 
3:12 (tak, pelen owocow werset, 
raczej nie) – ok, to jest jedna z 
najpopularniejszych Biblii w 
grupach mesjanskich i to jest 
werset 12, doslownie 
sfabrykowany. Pozwolcie, ze 



przeczytam wam: “Ponadto 
legalizm nie jest oparty na 
zaufaniu i byciu wiernym, ale na 
naduzyciu tekstu, ktory mowi, ze 
kazdy kto czyni te rzeczy bedzie 
zyc przez nie.” Jakie Pismo tak 
mowi? To oburzające. 

Zatem przeskoczylismy z deszczu 
bezprawia pod rynne tworzenia (i 
jestem bliski, aby to powiedziec) 
tworzenia rzeczy (inne slowo sie 
cisnie), tworzenia rzeczy, bo 
zaszlismy juz tak daleko ze 
wszystkim, co zydowskie i Tora – 
ze zmieniamy tekst biblijny?         
Co sie dzieje z nami? Myslalem, ze 
jestesmy ludzmi wiary. Prawda, 
szczerosc i sprawiedliwosc – co 
znaczy, ze uzywamy jednakowych 



miar i wag. Zamierzamy oceniac 
wersje biblijne, ktore wkladają 
slowo “Zyd” tam, gdzie go nie ma i
inne dziwne rzeczy, a potem 
idziemy i robimy to samo, aby 
poprzec Tore? Jak tak mozna 
robic? Czytalem to i prawie 
spadlem z krzesla, tak mnie 
trafilo. Oburzające. Legalizm? 
Naduzycie? To jest totala 
fabrykacja mesjanskich, ktorzy 
probują przecedzac bezprawie, a 
w to miejsce polykają wielbląda 
spekulacyjnych teorii. I tym 
samym bedąc slepymi na to, co 
jest tak wyrazne w tekscie – czyli 
Ksiega Prawa – prosto w tekscie. 

Nie, nie, my nie chcemy o tym 
mowic. Bo Ksiega Prawa i Ksiega 



Przymierza to synonimy, to jest to 
samo, wiec zostawmy to. Coz, dla 
Elohim, ktorego ja znam, kazde 
slowo znaczy cos. I jesli On chcial, 
aby Ksiega Prawa i Ksiega 
Przymierza byly synonimem, to 
On uczynilby arke prawa. I 
pozbylby sie z Ksiegi 
Powtorzonego Prawa 31:26 
faktu, ze Ksiega Prawa i Ksiega 
Przymierza to dwa rozne prawa. 
Jedna jest na zewnątrz, jako 
swiadek przeciwko temu, co 
zlamales i co jest w srodku. 
Zatem, dojrzalosc przynosi sporo 
skruchy. Tak jest w moim zyciu, 
naprawde. 

Werset 13: “Mesjasz odkupił nas z 
przekleństwa prawa, stając się za 



nas przekleństwem, bo jest 
napisane: Przeklęty każdy, kto wisi 
na drzewie; Aby błogosławieństwo
Abrahama w Yahushy Mesjaszu 
przeszło na pogan i abyśmy przez 
wiarę otrzymali obietnicę Ducha.” 
Im starszy jestem, tym trudniejsze
staje sie zycie, i chyba tak jest - a 
ja coraz bardziej polegam na 
Duchu Swietym. Bo kiedy staje sie
mądrzejszy, to wiem, ze musze 
bardziej polegac na YHWH, bo ja 
ciągle nie mam tego i jestem 
ciągle rozczarowany sobą, w 
moich ludzkich slabosciach i 
upadkach. I tylko wtedy, kiedy 
Duch Swiety umacnia mnie i 
inspiruje przez Slowo i modlitwe, 
wtedy znajduje jakies cechy 



odkupienia w sobie, naprawde. I 
to jest jeden z tych wersetow, 
kiedy chcialbym powiedziec: 
pokutuje. 

Bo kiedy bylem pastorem w 
kosciele to uzywalem tego 
wersetu i szedlem do Kolosan 
2:14 i mowilem: Hej, patrz, Jezus 
umarl na krzyzu i ten list, co byl 
przeciwko nam, czyli prawo – teraz
odeszlo. Wesolych Swiąt 
wszystkim!                                              
A potem, kiedy poszedlem do 
grup mesjanistycznych Tora, Tora,
Tora to bylismy jak: Ha, widzisz, to
nie chodzi o prawo, ale to chodzi o 
prawo grzechu – to bylo przeciwko
nam. No wiesz, to prawo 
cudzoloznej zony z Ksiegi Liczb 5. 



To prawo cudzolostwa, ktore bylo 
przeciwko nam. Czy to 5 czy 6? 5, 
tak. To bylo to prawo przeciwko 
nam, a teraz Mesjasz umarl i my 
juz nie jestesmy cudzolozni i 
mozemy odniesc sie do Tory we 
wlasciwy sposob. Tak nauczalem 
przez lata – i wyrazilem skruche 
publicznie. 

Bo w mojej desperacji po wyjsciu z
bezprawia potykalem sie po Tora, 
Tora, Tora, z fredzlami 
zydowskiego rabina. I odkrylem, 
ze to takze nie bylo to, bo jesli 
mielibysmy popatrzec na Kolosan
2:14, to widzimy w tekscie – co to 
jest to prawo, o ktorym Pawel 
mowi w Galacjan - to prawo, z 
ktorego zostalismy wykupieni, to 



przeklenstwo prawa, o ktorym 
jest napisane: “…Przeklęty każdy, 
kto wisi na drzewie;”                           
Co zatem robi Yahusha wiszący na
drzewie w naszej relacji do prawa?
Co oznacza Jego ukrzyzowanie? 
Co On zrobil? Czy On po prostu 
zniosl prawo cudzolostwa, ktore 
bylo przeciwko nam? Czy to moze 
cos innego? Co to bylo to “cos 
przeciwko nam”? Czy to bylo 
prawo cudzolostwa z Ksiegi Liczb
5? Tego nauczalem. A kosciol 
powie ci, ze to cale prawo jest 
przeciwko tobie i my wiemy, ze to 
takze nieprawda. 

Popatrzmy, bo Pawel uzywa tego 
slowa w Kolosan 2:14 i jest to 
greckie “cheirographon” – 



cheirographon – pismo odreczne.
Tak? Ma to sens.                       
Cheirographon – pismo 
odreczne. To bylo pismo 
odreczne – cheirographon – ktore 
bylo przeciwko nam. Teraz – 
wedlug Tory Mojzesz zanotowal, 
ze prawo – Ksiega Prawa – to jest 
to, co bedzie przeciwko nam. Nie 
Ksiega Liczb 5.                                    
Teraz pojdziemy do Ksiegi 
Powtorzonego Prawa 31 i 
zobaczymy – nie moja opinia, nie 
twoja opinia, i nawet nie twoja - 
zobaczymy to napisane – jako 
wielu swiadkow – co dokladnie 
bylo przeciwko nam. A potem 
mozemy dokonac uczciwej decyzji



opartej na Prawdzie i 
Sprawiedliwosci.  

Ksiega Powtorzonego Prawa 
31:26: “Weźcie księgę tego Prawa 
(oto mamy, nie wymyslam tego) i 
połóżcie ją obok arki (prawa, o 
sorry tu jest “Przymierza” – arki) 
Przymierza YHWH, waszego 
Elohim, aby tam była świadkiem 
przeciwko tobie.”            Zatem 
Ksiega Prawa jest swiadkiem 
przeciwko tobie. Kiedy Yahusha 
umarl to zniosl prawo, ktore bylo: 
swiadkiem przeciwko tobie. To 
nie jest prawo z Ksiegi Liczb 5, 
ktore wyprodukowaly i 
sfabrykowaly grupy mesjanskie i 
grupy hebrajskich korzeni. I ja tez 
bylem winny temu. Przyznalem 



sie, moze nawet znajdziesz 
gdzies, jak uczylem o tym. 

Ksiega Powtorzonego Prawa 
31:19 - popatrzcie na kontekst 
Ksiegi Powtorzonego Prawa 31 –
to jest Tora, ktora definiuje 
Tore. Objawia nam cos, o czym 
Mojzesz powiedzial, ze jest 
przeciwko nam.                                    
Ksiega Powtorzonego Prawa 
31:19: “…aby ta pieśń była dla 
mnie świadectwem przeciwko 
synom Izraela.” Kontekst to 
oczywiscie Ksiega Prawa. Werset 
20: “…wtedy zwrócą się ku innym 
bogom i będą im służyć, a mnie 
rozdrażnią i złamią moje 
Przymierze;” Werset 21: “…ta 
pieśń będzie świadkiem przeciwko 



nim…” Werset 26: “…aby tam 
była świadkiem przeciwko tobie.” 
Werset 27: “…buntujecie się 
przeciwko YHWH, a cóż dopiero po
mojej śmierci?” Werset 28: “…
żebym mówił do ich uszu te słowa i
wezwał na świadków przeciwko 
nim niebo i ziemię.” Werset 29: 
“Wiem bowiem, że po mojej śmierci
zepsujecie się całkowicie…”

Zatem kontekst Tory Ksiegi 
Powtorzonego Prawa 31 
definiuje nam uzycie greckiego 
slowa “cheirographon”, ktore 
Pawel uzyl w Kolosan 2:14.             
A co z Efezjan 2:15?: “Znosząc 
przez swoje ciało nieprzyjaźń, 
prawo przykazań wyrażone w 
przepisach, aby z dwóch stworzyć 



w samym sobie jednego nowego 
człowieka, (tym samym) czyniąc 
pokój (w naszym zyciu);”                    
Widzicie – prawo przykazan 
wyrazone w przepisach nie jest i 
nigdy nie bylo zapisem naszej 
smierci za grzech w Ksiedze Liczb
5. To jest totalnie sfabrykowane, 
takze przeze mnie i innych 
nauczycieli w grupach 
mesjanskich i grupach korzeni 
hebrajskich – sfabrykowane. I ja 
przepraszam, zaluje, mylilem sie. I 
naprawde ubolewam nad tym, ale 
nie wiedzialem – pilem 
lemoniade. Pilem lemoniade. 
Poniewaz ta osoba, ktora 
uslugiwala miala piekne fredzle, 



to ja uwierzylem im. Tak, jak wielu
z nas. 

Wiecie, jest ok, aby stanąc i 
powiedziec: Mylilem sie. Nie 
rozumiem, dlaczego jest tak 
trudno ludziom, aby pokutowac. 
Bo moze mają duzo do stracenia 
w swojej sluzbie czy w ocenie 
publicznej i obawiają sie? Ale ja 
widze, ze jesli wyznasz i przyznasz
sie, ze byles okropny, to tylko 
zabierze cie do punku 
początkowego, gdzie powinienes
byl pokutowac. I jesli YHWH zrobil
cos wtedy to i moze zrobic takze 
w tej saytuacji. I ja zawsze jestem 
gotowy pasc na kolana, bo wiem, 
skąd przyszedlem i wiem, gdzie 
On mnie zabiera.                                



Ale jesli nie wiesz, skąd 
przyszedles i nigdy nie slyszales i 
nie uwierzyles w początkowym 
punkcie wiary, to wiesz co? 
Wyznanie swoich grzechow jest 
dosyc straszne, szczegolnie 
publicznie, bo ty nigdy nie 
upokorzyles sie przed Stworcą –
to jest to – nie jestes narodzony 
na nowo. Ja juz upokorzylem sie 
przed Moim Stworcą i dlatego 
zostalem odkupiony, bo 
powiedzialem: Popatrz na to – 
upokorzony, rozebrany do naga. I 
taka jest rzeczywistosc. Nikt z nas 
nie podchodzi do tego ubrany jak 
ja w ten sweter, ktory mnie gryzie 
zresztą. To oburzające. 
Jakkolwiek…



Jestem oszolomiony, co YHWH 
uczynil w moim zyciu. 
Oszolomiony tym, co On uczynil w
waszym zyciu. I wy wciąz tu 
jestescie, sluchając tego 
nauczania. To jest niesamowite 
dla mnie, bo Calvary Chapel jest 
tuz za rogiem i oni ciągle są 
otwarci, ciągle. Jak przylozysz 
reke do pluga, to nie mozesz sie 
oglądac do tylu, co nie? Bo inaczej
nie nadajesz sie do Krolestwa. 
Tak, jak nie mozesz powracac do 
swoich wlasnych wymiocin. To 
interesujące – odnosnie tych psich
wymiocin – bo kiedy popatrzysz 
na lacine: Watykan – vaticanus, 
vatic-anus, wiecie? Bo to bylo 
wzgorze na zewnątrz Rzymu, 



gdzie byly bagna i gdzie palono 
martwe ciala. I poniewaz to byly 
bagna, to kiedy przyszedl deszcz –
tak jak to jest w Nowym Orleanie 
– kiedy przychodzi deszcz to ciala 
podnoszą sie z ziemi. I Kananici 
szli i zywili sie trupami. Vaticanus 
– miejsce zamieszkania psow – 
vatic-anus. Watykan – to jest to – 
psy poza bramami, brudne twory. 
Zywiące sie matrywmi cialami, 
prawda? I tam jest nauczanie o 
swietach bozego narodzenia, co 
nie. Vatic-anus. Ciekawe, czy 
papiez wie o tym. Moze 
powinnismy mu powiedziec? 
Moze sie przeniesie, moze? O, 
pewnie przenioslby sie do 



Jeruzalem, co nie? Niegrzeczne 
malpki. 

Werset 15 – tu jestesmy, Chwala 
YHWH: “Bracia, mówię po ludzku: 
(to jest dobre) Przecież nawet 
zatwierdzonego testamentu 
człowieka nikt nie obala ani do 
niego nic nie dodaje.” To jest 
ogromna przeszkoda – tak mysle 
– aby ludzie zrozumieli 
rozdzielczosc na Ksiege Prawa i 
Ksiege Przymierza.                              
Ksiega Przymierza ma 
propozycje – YHWH sklada 
propozycje Izraelowi i oni 
akceptują: O, tak YHWH, wszystko,
co powiedziales, my uczynimy. Jest
propozycja i jest akceptacja. A 
potem jest krew, ktora skrapia 



Przymierze, i potem 70-iu 
starszych idzie na gore – Ksiega 
Wyjscia 24:8 do 11 – i zakanczają 
ucztą potwierdzającą 
Przymierze. Mamy: propozycje, 
akceptacje, ratyfikacje krwią oraz 
uczte potwierdzającą Przymierze. 
Zapieczetowane, zrobione – w 
Ksiedze Wyjscia 24:11 – 
zrobione. To jest Ksiega 
Przymierza – Galacjan 3:15. 

Czy mozesz dodac cokolwiek do 
tego w wersecie 12, 13, 14 Ksiegi
Wyjscia 24?            Czy mozesz 
dodac cokolwiek? Mozesz? Albo 
czy mozesz odjąc cokolwiek z 
tego?                      To jest 
skonczone, to jest ratyfikowane 
krwią, to jest zapieczetowane. 



Zatem potem, w wersecie 12, 
kiedy YHWH mowi do Mojzesza: 
Przyjdz tutaj i dam ci takze prawo 
– czy to moze byc cokolwiek, co 
ma do czynienia z 
poprzedzającym Przymierzem, 
ktore zostalo juz ratyfikowane 
krwią? To musi byc cos zupelnie 
innego, prawda?                                  
I to jest najwieksza przeszkoda w 
mysleniu, ze Tora jest 
chronologiczna. Bo czytasz Tore i
Biblie, jakby byla ladnie, starannie
chronologiczna. I nie mozesz 
zrozumiec, ze werset 11 i werset 
12 nie są chronologiczne. Cos sie
stalo po ratyfikowaniu krwią i 
tym, co nazywa sie “zloty cielec”. 



Ale w twoim zachodnim greckim 
umysle masz tak: krzyz – tu masz 
chronologie przed krzyzem – tu 
masz krzyz, ladnie i linowo – a po 
krzyzu masz to. I masz te calą linie
czasową Izraela, i masz 1948-y i 
teraz biblijne proroctwa nadejdą –
ale wszystkie zawodzą, prawda? I 
to jest nasze greckie zachodnie 
myslenie.                                                
A Tora nie jest chronologiczna, 
co oznacza, ze (mitzvoth) 
przykazania są 
niechronologiczne, ale narracja 
jest chronologiczna. Uwierzcie 
mi – tydzien po tygodniu, tydzien 
po tygodniu – po ponad 500-iu 
nauczaniach Tory - mozesz to 
zobaczyc. 



Pozwolcie, ze wskaze na przyklad:
Ksiega Wyjscia 16:34 – jak Aaron 
– popatrzcie tam – Ksiega 
Wyjscia 16:34 – jak Aaron mogl 
polozyc manne przed Arką 
Swiadectwa? Czy ktos moze 
odpowiedziec na to pytanie? 
Ksiega Wyjscia 16:34. W naszym 
greckim umysle Tora jest ladnie 
wylozona w chronologicznym 
porządku.                                            
Ksiega Wyjscia 16:34 – Aaron 
kladzie manne przed Arką 
Swiadectwa. Ale zaraz, Arka 
Swiadectwa nie zostala nawet 
zrobiona, az dopiero w Ksiedze 
Wyjscia 25. I gdzie jest teraz 
twoja chronologia? Ksiega 
Wyjscia 25 – wtedy dopiero 



zostaje zrobiona Arka Przymierza,
zatem jak to moze byc, ze w 
Ksiedze Wyjscia 16:34 Aaron 
kladzie manne przed Arką 
Przymierza, ktora nawet nie 
istnieje, az dopiero pare 
rozdzialow dalej? 

Jest tak – ze narracja jest w 
chronologicznym porządku. Ale 
tematycznie mowimy o mannie, o 
tygodniu manny, mowimy o tym, 
gdzie manna bedzie umieszczona 
- ma to sens, kiedy jest 
wspomniana Arka Przymierza, 
nawet jesli przykazania są 
niechronologiczne, bo 
przykazanie, aby zrobic Arke 
Przymierza nie ma miejsca, az 
rozdzialy pozniej. Musisz 



rozroznic miedzy przykazaniami 
a narracją. Przykazania nie są 
chronologiczne, ale narracja tak, i 
moze wlączyc jakies przykazania, 
ktore nie są chronologiczne. To 
znaczy: jest Abraham, Izaak i 
Jakub – to jest chronologiczne, 
prawda? Po Abrahamie nie 
przyszedl Jakub, tylko najpierw 
byl Izaak. Tu jest chronologia. 

Ale przykazania nie są w 
porządku chronologicznym. I to 
jest wlasnie, z czym ludzie nie 
mogą sobie poradzic – z tą roznicą
miedzy Ksiegą Wyjscia 24:11 a 
24:12. Nie mogą zobaczyc tej 
przerwy, bo muszą miec 
chronologie. Bo chronologia 
pomaga mi myslec, ze jestem 



mądry i moge spac spokojnie, 
gdyz wszystko pojąlem. Ale wiesz 
co? Ja nie pojąlem wszystkiego 
stąd. Mam bojazn i podziw, i nie 
jestem tak mądry. I musze 
przyznac, ze YHWH jest Wielkim 
Mistrzem i Rzemieslnikiem i On 
potrafi utkac tak misterne rzeczy, 
ze ty i ja nie jestesmy nawet w 
stanie zrozumiec, nawet jesli 
znamy paleo-hebrajski. My nie 
mamy pojecia, gdzie nastepna 
nitka pojdzie albo skąd wyjdzie, 
ale tak – On, w Swojej Mocy i 
Swoim Milosierdziu daje nam jakis
wgląd. 

Ale skoro mamy chronologie, to 
jestesmy mądrzejsi od Niego i 
pojelismy wszystko i mamy nawet 



papier i tytul. Ale to nie takie 
proste, nie. I moge wyraznie 
zobaczyc w Ksiedze Wyjscia 
16:34 i z wielu innych wersetach – 
i mysle, ze zrobilem cale 
nauczanie o tym - jaka jest roznica
miedzy narracją, ktora jest 
chronologiczna, a przykazaniami, 
ktore nie są chronologiczne. I to 
jest cos, co nawet niektorzy 
nienawroceni dzikusy widzieli 
przez lata. A klotnie plyną i plyną. 
Wiele ludzi, ktorzy studiują Tore – 
tydzien po tygodniu – po dlugim 
czasie zauwazasz, ze nie wszystko 
jest ladnie, starannie i liniowo. 

I wszystko po to, aby powiedziec: 
nie mozesz dodac ani odjąc z 
ratyfikowanego krwią 



Przymierza. Ksiega Wyjscia 
24:11 to jest przypieczetowanie 
ucztą potwierdzającą Przymierze. 
Zatem to prawo, ktore YHWH 
mowi, ze da Mojzeszowi w 
Ksiedze Wyjscia 24:12 to jest 
Ksiega Prawa, ktora byla 
narzucona. Poniewaz miedzy 
Ksiegą Wyjscia 24:11 a 24:12 byl 
grzech zlotego cielca. Grzech 
zlotego cielca. I wtedy bylo 
narzucenie prawa.                               
Czy YHWH wiedzial wszystko, 
kiedy zawolal Mojzesza na gore? 
Czy On wiedzial, ze oni bedą 
cudzolozyc tam na dole? Czy On 
wiedzial to wszystko? Oczywiscie, 
ze tak.                       I On wlączyl nas
do tego objawienia. To 



niesamowite.                                        
Jesli Tora jest starannie 
chronologiczna, to jak sobie 
poradzisz z takimi rzeczami w 
tekscie, jak Ksiega Wyjscia 24:12?
Nie mozesz, musisz przyznac, 
szczerze, uczciwie i z pokorą, ze 
narracja jest chronologiczna, ale 
przykazania nie są 
chronologiczne. 

Werset 16… Bo to naprawde 
trudne dla ludzi, gdyz są po 
prostu zlapani w tym. Czy to ma 
sens? Czy pogubilem was w tym? 
Galacjan 3:15 jest bardzo 
klarowny dla mnie.                     I 
oczywiscie - jak powiedzialem - 
Ksiega Wyjscia 16:34 i Ksiega 



Wyjscia 25 czyni to bardzo 
wyrazistym. 

Ok, werset 16: “Otóż Abrahamowi
i jego potomkowi zostały dane 
obietnice. Nie mówi: I jego 
potomkom, jak o wielu, ale jak o 
jednym: I twemu potomkowi, 
którym jest Mesjasz. To zaś mówię:
Przymierza zatwierdzonego 
przedtem przez YHWH względem 
Mesjasza nie znosi prawo, które 
powstało czterysta trzydzieści lat 
później…” Jakie prawo? Ksiega 
Prawa, ktora przyszla 430 lat po 
obietnicy, ktora byla dana 
Abrahamowi w Ksiedze Rodzaju 
12 i 15.                                                    
Teraz, niektorzy komentatorzy 
powiedzą ci, ze oni byli w niewoli 



w Egipcie przez 430 lat. Holywood
definitywnie tak ci powie. Ale oni 
nie byli. Ksiega Wyjscia 6 oraz 
genealogia pokazuje to, ze Izrael 
byl w niewoli w Egipcie przez 210 
lat. Ale od czasu obietnicy do 
czasu Ksiegi Prawa mamy 430 lat. 
430 lat – i mozesz pojsc do Ksiegi 
Rodzaju i zobaczysz, ze 
niegodziwosc Amorytow nie byla 
jeszcze dopelniona i Izrael musial 
czekac, aby ich odkupienie 
przyszlo. 

Werset 17: “To zaś mówię: 
Przymierza zatwierdzonego 
przedtem przez YHWH względem 
Mesjasza nie znosi prawo (czyli 
Ksiega Prawa), które przyszlo 
czterysta trzydzieści lat później…” 



ta Ksiega Prawa nigdy nie 
uniewazni Przymierza danego 
Abrahamowi - “…tak aby 
unieważnić obietnicę”. Amein? 
“Jeśli bowiem dziedzictwo jest z 
(Ksiegi) prawa, to już nie z 
obietnicy.” Czy dziedzictwo dane 
Abrahamowi przyszlo z lewickiej 
Ksiegi Prawa? Nie i nigdy tak nie 
bedzie. Oczywiscie, ze nie. “Lecz 
YHWH darował je Abrahamowi 
przez obietnicę.” Bum – dokladnie.
I co z tym zrobisz? Musisz przez to
przeskoczyc, bardzo szybko…

Widzicie, obietnica dziedzictwa –
czyli dzielo odkupiencze Yahushy
– nie jest czescią legalnego 
aspektu Tory, ktorą jest Ksiega 
Prawa. To jest Przymierze samo 



w sobie.                To Przymierze – 
samo w sobie. Ono nie jest czescią
legalnego aspektu Tory - tego 
nakazowego, dodanego 
wychowawcy, czyli Ksiegi Prawa – 
az do czasu reformacji. Nie, to jest
Przymierze dane Abrahamowi – 
przez sluchanie i przez wiare. 
Widzicie, odkupiencze dzielo 
Yahushy jest polączone do 
obietnicy danej Abrahamowi. 
Jego smierc potwierdza zaplate 
kary smierci z Ksiegi Rodzaju 15, 
co z kolei podlącza nas z 
powrotem do przysiegi z Ksiegi 
Rodzaju 12. Ksiega Prawa 
przyszla 430 lat po Przymierzu z 
Ksiegi Rodzaju 12 i 15, i w zaden 
sposob nie moze uniewaznic 



przysiegi z Ksiegi Rodzaju 12, 
nigdy – tak, aby obietnica sie nie 
spelnila. 

Ktos probuje przejsc przez sciane.
Mam nadzieje, ze to nie kamera 
szpiegowska. Serio, ktos wierci. 
Przestan. Calvary Chapel jest 
obok. Probują wejsc przez sciane. 
Szpiegują. To prawda, zaprosmy 
ich tutaj. Czy ktos moze pojsc tam 
z mlotkiem i zabrac im wiertarke? 
Nie zdziwilbym sie, gdyby wiertlo 
przeszlo na wylot. Infiltratorzy – 
dziekuje – szpiegujący naszą 
wolnosc w Mesjaszu – dobre 
slowo. 

Popatrzmy na werset 19: “Po co 
więc prawo (Ksiega Prawa)? 
Zostało dodane z powodu 



przestępstw…” Czy to nie staje sie
teraz wyrazne? Ksiega Prawa 
zostala dodana z powodu 
przestepstw…” …aż do przyjścia 
potomka (zera, nasienia), któremu 
złożono obietnicę, ustanowione 
przez aniołów ręką pośrednika.” 
Mozesz polączyc to do 
Hebrajczykow 9 werset 10: 
“Która polegała tylko na 
pokarmach, napojach i różnych 
obmyciach, i przepisach cielesnych 
nałożonych aż do czasu (przyjscia 
Mesjasza, czyli czasu reformacji) 
naprawy.” I to jest wlasnie 
mesjanistyczna reformacja – 
naprawa.  

A to Dzieje Apostolskie 3:21: “…
aż do czasu odnowienia wszystkich



rzeczy…” I mozesz polączyc to do 
reszty wersetow, o ktorych tu 
mowimy. Dzieje Apostolskie 
15:10: “Dlaczego więc teraz 
wystawiacie YHWH na próbę, 
wkładając na kark uczniów jarzmo 
(ciezkie jarzmo z grup 
mesjanskich – dodalem od siebie),
którego ani nasi ojcowie, ani my 
nie mogliśmy udźwignąć?” 
Dlaczego to robicie? Dlaczego to 
robicie?                      Hebrajczykow
7:12: “A skoro zmienia się 
kapłaństwo, musi też nastąpić 
zmiana prawa.” Nastąpila zmiana 
Tory i to, jak sie do niej odnosimy.

I przykro, ze wspominam go 
ciągle, ale w sumie nie przykro – 
David Stern, w swoim 



komentarzu, ktory tu mamy - on 
mowi tak odnosnie wersetu 19 – 
co on mowi? Przeczytaj, prosze. 
Ok, on mowi: Przykazania zostaly 
dodane, aby spowodowac 
wykroczenia. Przykazania – 
poczekaj chwile, chce byc pewny, 
ze rozumiemy to wlasciwie – 
przykazania – YHWH dodal 
przykazania, bo On chcial, abys 
grzeszyl. Przykazania zostaly 
dodane, aby spowodowac 
wykroczenia. Innymi slowy – aby 
uswiadomic ludzi, zeby grzeszyli? 
Teraz – jesli YHWH bylby w 
biznesie, ktory powoduje 
wykroczenia, to czyniloby Go 
kims, kto chce, aby grzeszyc, 
prawda?                                               



Ale Pawel powiedzial nam, ze to 
herezja w Galacjan 2:17, mowiąc: 
Przenigdy! Zatem David Stern…

Oni naprawde chcą przejsc przez 
sciane…Steve, Jonatan – 
powiedzcie im cos. John…z 
mlotkiem. Oni naprawde 
przebijają sie przez sciane. Czy nie
wiedzą, co tu mamy?          A, chcą 
sie dowiedziec…Podoba mi sie, 
jak to powiedziales…Tak mowią 
w Arkansas – w sosie arkan…Ale 
wiecie co? YHWH jest 
niesamowity, poniewaz Kori - tam 
z tylu, ktory robi wspanialą robote
budując naszą strone 
internetową…I Kori powiedzial 
mi, ze pare lat temu on byl za tą 
scianą z innym kosciolem, 



powodując zamieszanie i grupa 
brodatych mezczyzn z fredzlami 
poszla tam, aby ich powstrzymac. 
O, mam nadzieje, ze to byla 
wiertarka, bo to brzmialo 
strasznie inaczej, co nie? I my 
wiemy, ze oni nie zachowują 
wymagan dietetycznych, zatem, 
wiecie, to mogla byc jedna z tych 
koscielnych potraw, prawda? To 
niepoprawne. Musze sie 
skoncentrowac, sorry, sorry. 
Oburzające. Ale jak sie moge 
skoncentrowac, kiedy oni to 
robią? 

Werset 20… Mowilismy o 
Davidzie Stern i jego 
tlumaczeniach i jego 
wykroczeniach. Ale to pokazuje 



tylko, jak zdesperowane są grupy 
mesjanskie, przecedzając komara i
polykając wielbląda – aby poprzec
swoją doktryne. Hej, Biblia tego 
nie mowi, nigdy nie mowila i nigdy
nie bedzie. Po co fabrykowac 
rzeczy i wkladac je do hebrajskich 
Biblii? Nie rozumiem tego, to 
oburzające. Ale co odkrywamy w 
tekscie to – patrzcie – werset 19: 
“…aż do przyjścia potomka, 
któremu złożono obietnicę, 
ustanowione przez aniołów ręką 
pośrednika.” Ksiega Prawa byla 
nadana za posrednictwem 
Mojzesza i przez rece aniolow. To 
jest ogromnie wazne. 

Anioly posredniczyly i byly w 
jakis sposob zaangazowane w 



Ksiege Prawa, ktora byla dodana 
za wykroczenia. Anioly byly 
zaangazowane w nadanie Ksiegi 
Prawa. Ta anielska administracja 
duzo mowi, bo to jest dowod 
nizszosci Ksiegi Prawa. To jest 
dowod nizszosci – nizszosci – 
Ksiegi Prawa. Bo Ksiega 
Przymierza byla nadana 
bezposrednio przez YHWH – i 
On jest wiekszy. Nizsza Ksiega 
Prawa byla nadana za 
posrednictwem aniolow. Bardzo 
wazne, aby zauwazyc te roznice. 

Werset 20: “Lecz pośrednik nie 
jest dla jednego, ale YHWH jest 
jeden. Czy więc (Tora) prawo 
(Ksiega Prawa) jest przeciwko 
obietnicom YHWH? Przenigdy! 



Gdyby bowiem zostało dane 
prawo, które mogłoby ożywiać, 
sprawiedliwość rzeczywiście 
byłaby z (tego) prawa.” Ksiega 
Prawa nie jest przeciwko 
obietnicom YHWH, ale z 
pewnoscią nie jest takze obietnicą
YHWH, co nie? Widzicie, Ksiega 
Prawa nie moze dac zycia – 
Ksiega Prawa byla jedynie dla 
zachowania zycia. Nigdy nie 
mogla dac zycia. Zycie juz bylo 
dane. Bo nasze zycie jest zawsze 
dane przez co? Wiare i sluchanie 
w punkcie początkowym. Wtedy 
jest dane zycie. A to jest 
Przymierze – Ksiega Wyjscia 
19:4. Ksiega Prawa nie jest 
przeciwna obietnicom YHWH, ale 



to nie jest obietnica YHWH, bo 
byla nadana jedynie dla 
zachowania zycia. 

Zycie Yahushy i Zbawienie jest 
tym, co daje nam zycie, a 
ratyfikacja Jego Krwią – kiedy 
uslyszymy przez wiare – zsyla do 
nas Ducha Swietego, ktory 
zabiera nas bezpiecznie do 
Przymierza, czyli do Tory Ksiegi 
Przymierza. I moze zajmie nam 
wiele lat, aby tam dojsc, ale w 
koncu dojdziemy tam, jesli mamy 
serce dla sprawiedliwosci. To jest 
ekscytujące, ekscytujące. 

Przepraszam ze te przeszkody – 
pojde tam i pogadam troche. A 
my teraz bedziemy blogoslawic 
sie nawzajem, nie mamy jedzenia 



dzisiaj, ale mamy wspolnote. 
Chwala YHWH. I kiedy patrzymy 
na Galacjan – rozdzielczosc prawa
to nie jest rozdzielczosc na 
spisane prawo i ustne prawo, to 
nie jest rozdzielczosc na laske 
Nowego Testamentu oraz totalne
odrzucenie Tory, ale rozdzielczosc
to: Ksiega Przymierza – ze 
slyszenia i z wiary i Ksiega Prawa,
ktora byla dodana za 
przestepstwa i ona nie jest z wiary
– to prawo nie jest z wiary – to byl 
tylko nauczyciel, wychowawca, az 
do czasu reformacji, kiedy 
Mesjasz przyprowadzil nas z 
powrotem do Przymierza, przez 
Jego smierc i ratyfikowanie 
Krwią.



On zlozyl propozycje, kiedy 
przyszedl do Jeruzalem i my 
powiedzielismy: Tak, 
zaakceptowalismy. I potem bylo 
Jego ukrzyzowanie i wylanie 
Jego Krwi. I byla Pascha – 
raftyfikowana Krwią uczta 
potwierdzająca Przymierze. I 
jestesmy teraz w 
Melchizedekowej Torze 
Przymierza Obietnicy. I 
podchodzimy do Tory inaczej niz 
bezprawie i odnosimy sie inaczej 
do Tory Ksiegi Prawa, ktora 
oznacza, ze jestes ciągle pod 
przeklenstwem. I tam jest ciezki 
duch, ktorego nasi ojcowie nie 
mogli uniesc. Chwala YHWH, ze 
zniosl ten ciezar, zdjąl zaslone i 



dal nam klucz poznania. Amein. 
1:26:00

 


